
Protokół Nr XXXVI/10 

z XXXVI sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 30 czerwca  2010 roku 

 

Dnia 30 czerwca 2010 roku o godz. 10-tej w Świetlicy w Radomicach odbyła się XXXVI 
sesja Rady Gminy Lipno. 

 

Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik 
Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Sekretarz – Pan 
Andrzej Rozen, Kierownik ROR - Pani Anna Kwiatkowska.  

Ad. pkt 1 a 

Otwarcia obrad XXXVI sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Lipno – Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 14 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

Ad. pkt 1 b 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a/ zatwierdzenia bilansu oraz rachunku zysków i strat za 2009 r. Biblioteki Publicznej Gminy 
Lipno z/s w Radomicach, 
b/ zatwierdzenia bilansu oraz rachunku zysków i strat za 2009 r. Ośrodka Kultury Gminy 
Lipno z/s w Wichowie, 
c/ nabycia gruntów na własność Gminy Lipno, 
d/ uchylenia uchwał Rady Gminy Lipno Nr II/140/2001 i Nr XXXIV/172/10, 
e/ nadania Statutu Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Gminy Lipno, 
f/ uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i zasad przyznawania 
dodatku mieszkaniowego nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Lipno, 
g/ uchwalenia Regulaminu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu 
nagród, 
h/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 
3. Składanie interpelacji. 

 



4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXXVI sesji Rady Gminy Lipno..                                       
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są  jakieś uwagi, bądź propozycje zmian 
do przedstawionego  porządku obrad.  Nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie cały proponowany porządek obrad. 

   1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a/ zatwierdzenia bilansu oraz rachunku zysków i strat za 2009 r. Biblioteki Publicznej Gminy 
Lipno z/s w Radomicach, 
b/ zatwierdzenia bilansu oraz rachunku zysków i strat za 2009 r. Ośrodka Kultury Gminy 
Lipno z/s w Wichowie, 
c/ nabycia gruntów na własność Gminy Lipno, 
d/ uchylenia uchwał Rady Gminy Lipno Nr II/140/2001 i Nr XXXIV/172/10, 
e/ nadania Statutu Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Gminy Lipno, 
f/ uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i zasad przyznawania 
dodatku mieszkaniowego nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Lipno, 
g/ uchwalenia Regulaminu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu 
nagród, 
h/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 
3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Zakończenie obrad  XXXVI sesji Rady Gminy Lipno.    
                              
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 
 

Ad. pkt 1 c 
 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania. 
 

Ad. pkt 1 d 
 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 

Pytań nie było. 

 



Ad. pkt 2 a 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie zatwierdzenia bilansu oraz rachunku zysków i strat za 2009 r. Biblioteki 
Publicznej Gminy Lipno z/s w Radomicach. 
 

Radca Prawny przypomniał, że na poprzedniej sesji było przedstawiane sprawozdanie z 
wykonania budżetu Gminy Lipno za 2009 rok. Pani Danuta Swarcewicz Dyrektor Biblioteki 
Publicznej Gminy Lipno przedstawiła sprawozdanie w zakresie działalności Biblioteki, 
natomiast Pani Magdalena Rychwicka przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka 
Kultury. Obecnie Państwo Radni otrzymali identyczny dokument, jaki był przedstawiany na 
poprzedniej sesji, a  ponieważ taka uchwała jest wymagana, jej projekt został przedłożony. 

Jeżeli chodzi o Ośrodek Kultury, to sytuacja jest identyczna. 

Będąc przy głosie Pan Radca dodał, że jeżeli chodzi o kolejny rok, to na jedną z sesji 
wystąpimy o podjęcie uchwały upoważniającej Wójta Gminy do zatwierdzania tego 
sprawozdania. Praktyki są różne, część samorządów robi to przez Wójta, część robi to przez 
Radę Gminy. 

Rozstrzygnięcie będzie należało do Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVI/179/10 w 
sprawie zatwierdzenia bilansu oraz rachunku zysków i strat za 2009 r. Biblioteki Publicznej 
Gminy Lipno z/s w Radomicach i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 2 b 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie zatwierdzenia bilansu oraz rachunku zysków i strat za 2009 r. Ośrodka Kultury 
Gminy Lipno z/s w Wichowie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVI/180/10 w 
sprawie  zatwierdzenia bilansu oraz rachunku zysków i strat za 2009 r. Ośrodka Kultury 
Gminy Lipno z/s w Wichowie i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 



Ad. pkt 2 c 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie nabycia gruntów na własność Gminy Lipno. 

Kierownik ROR Pani Anna Kwiatkowska wyjaśniła, że wskazany w tekście uchwały pas 
gruntu przylega do drogi gminnej, a w zasadzie stanowi część tej drogi, bowiem z uwagi na 
małą szerokość drogi w jej formalnych granicach, zajmowany jest przez użytkowników drogi, 
gdy poruszają się oni pojazdami o większych gabarytach oraz podczas wyprzedzania i 
wymijania. 
Aby uporządkować tę sytuację niezbędne jest nabycie na własność Gminy Lipno zajętego 
pasa gruntu, nastąpi to w formie nieodpłatnej. Do podjęcia takiej uchwały władna jest Rada 
Gminy, stąd przedłożony projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVI/181/10 w 
sprawie  nabycie gruntów na własność Gminy Lipno i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 d 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie uchylenia uchwał Rady Gminy Lipno Nr II/140/2001 i Nr XXXIV/172/10. 

Radca Prawny  poinformował, że cztery uchwały będą podejmowane w zakresie dotyczącym 
oświaty. Wiążą się one z uchwałami, które były podejmowane na poprzedniej sesji; one 
wynikają, trudno powiedzieć, że z zaleceń, bo na piśmie tego nie otrzymaliśmy, ale z 
telefonicznej rozmowy i zaleceń, żebyśmy w tym zakresie dokonali pewnych zmian. 
Mianowicie na poprzedniej sesji przyjęliśmy nowe brzmienie Statutu SAPO i zapisaliśmy, że 
uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Z Nadzoru Prawnego otrzymaliśmy informację, iż aktualnie nie ma obowiązku publikowania 
Statutu takich jednostek, zatem w trybie zwykłym, że ona wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Powoduje to, że nie będziemy oczekiwali na publikację.  

Jednak, aby to uczynić, należy podjąć dwie uchwały – jedną, o uchyleniu uchwały z 
poprzedniej sesji i uchyleniu pierwotnej uchwały, którą był nadany Statut SAPO. 

Ta uchwała o uchyleniu musi pójść do Dziennika Urzędowego Województwa Kujawsko-
Pomorskiego, żeby można było tę uchwałę usunąć z ich bazy. 

Następnie zostanie podjęta uchwała o nadaniu Statutu SAPO w brzmieniu identycznym jak na 
poprzedniej sesji, tylko z tą zmianą, że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 



 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVI/182/10 w 
sprawie uchylenia uchwał Rady Gminy Lipno Nr II/140/2001 i Nr XXXIV/172/10 i poddał go pod 
głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 e  

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie  nadania Statutu Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Gminy 
Lipno. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVI/183/10 w 
sprawie nadania Statutu Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych Gminy Lipno i poddał 
go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 f 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i zasad przyznawania 
dodatku mieszkaniowego nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Lipno. 

Radca Prawny nadmienił, że na poprzedniej sesji była podjęta uchwała o przyjęciu dwóch 
regulaminów; w tej samej uchwale został przyjęty regulamin wynagradzania nauczycieli oraz 
tryb i zasady przyznawania dodatku mieszkaniowego nauczycieli oraz regulamin 
przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród. 
Generalnie pierwsza z tych uchwał dotyczyła przyznawania wszelkiego rodzaju dodatków 
takich jak wychowawstwo, dodatek motywacyjny, dodatek funkcyjny dla nauczycieli, 
dodatek za wysługę lat oraz dodatek mieszkaniowy i  w tym zakresie w tej uchwale będzie 
jedna zmiana. Oraz drugi regulamin, który określał zasady przyznawania nagród dla 
nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród. 
Radca nadmienił, że Nadzór Prawny zwrócił się do nas w formie telefonicznej z małymi 
uwagami – jeśli chodzi o regulamin wynagradzania, to jest sugestia, aby  uzupełnić go o 
zasady określające poziom nagród jakie może przyznawać Wójt i Dyrektor Szkoły. My te 

 



sugestie popieramy i uzupełniamy regulamin wynagradzania o Dział VII Nagrody dla 
nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród. 
Podsumowując, Radca poinformował, że podjęte zostaną dwie odrębne uchwały, jedna w 
sprawie uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i zasad przyznawania dodatku 
mieszkaniowego nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Lipno, druga w sprawie 
uchwalenia Regulaminu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu nagród. 

Będzie to też miało tę zaletę, że w sytuacji kiedy będzie trzeba zmienić jeden z tych regulaminów, 
drugi będzie obowiązywał. 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVI/184/10 w 
sprawie uchwalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz trybu i zasad przyznawania dodatku 
mieszkaniowego nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Lipno i poddał go pod 
głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 g 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie uchwalenia Regulaminu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu 
nagród. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVI/185/10 w 
sprawie uchwalenia Regulaminu przyznawania nagród dla nauczycieli ze specjalnego funduszu 
nagród i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 2 h 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno nadmienił, że przystępuje do punktu podjęcie uchwały 
w sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 
 
Skarbnik Gminy Pani Adela Wiśniewska  omówiła projekt uchwały. Wyjaśniła, że 
propozycje zmian budżetu wynikają ze zwiększenia dotacji na diety Obwodowych Komisji 
Wyborczych na II turę wyborów Prezydenta RP; dofinansowaniem zasiłków stałych, 
okresowych oraz refundacji kosztów Przebudowy i remontu świetlicy wiejskiej w 

 



miejscowości Radomice w ramach działania Odnowa i Rozwój Wsi – Program Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013, w kwocie 352.120,00 zł . Środki proponuje się 
przeznaczyć na braki w inwestycjach drogowych i szkolnych oraz na stypendia szkolne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w tym temacie. 
Pytań nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały Nr XXXVI/186/10 w 
sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na 2010 rok i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 3,4,5 

Przewodniczący Rady Gminy proponuje połączyć punkty 3,4 i 5 i prosi o zabieranie głosu. 

Radny Chojnicki Ryszard przedstawił prośbę mieszkańców Maliszewa  o pomoc w sprawie 
zawiadamiania mieszkańców przez Energetykę o czasowych przerwach w dostawie prądu. Energetyka 
wiesza takie zawiadomienia na słupach energetycznych, które są mało dostępne, a są w 
miejscowościach sklepy, tablice ogłoszeń – tą są miejsca, w których powinny zdaniem mieszkańców 
być umieszczane zawiadomienia o przerwach w dostawie prądu. 

Radny Kalinowski Marek zwraca się z prośbą o tablice ogłoszeń dla sołectwa Lipno I, szczególnie w 
miejscowościach przez które przebiegać ma obwodnica Miasta Lipna – Białowieżyn, Kłokock, 
Tomaszewo, Rumunki Głodowskie – jest wiele informacji dla mieszkańców związanych z tą 
inwestycją i takie tablice umożliwiłyby umieszczanie takich informacji. 

Radny Kowalski Jan zwrócił się z zapytaniem co się dzieje z wodą, bo znowu zaczyna brakować w 
Krzyżówkach, Grabinach, Baranach. Dopiero ok. godz. 12 w nocy jest woda. Zdaniem Radnego trzeba 
coś w tym temacie zrobić, aby zapewnić ciągłość w dostawach wody. 

Przewodniczący Rady Gminy apeluje do Radnych i Sołtysów, aby zwracali uwagę mieszkańcom, 
żeby nie korzystali z hydrantów, bo jeżeli nie ma wody w sieci, to najprawdopodobniej ktoś bierze 
wodę z hydrantu. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jeżeli chodzi o zaopatrzenie w wodę, to jeśli nie będzie wspólnego działania 
w tym temacie, to my jako Urząd Gminy nie mamy na pewne rzeczy wpływu i nie jesteśmy w stanie 
zapewnić, że będzie ciągłość  dostaw wody. 

Pan Wójt nadmienił, że rozbudowane są stacje uzdatniania wody, są drugie stopnie pompowania 
wody, są zbiorniki retencyjne, ale skoro stacja w Jastrzębiu podaje 1.300 m3 wody na dobę, a stacja w 
Głodowie 1.900 m3, to trzeba  o tym mówić, że jeżeli mieszkańcy nie będą solidarni i będą w 
nadmiarze korzystać z wody, nie mówiąc już o nielegalnych poborach wody, to będą niedobory wody 
na terenie Gminy. 

Pan Wójt poinformował, że w tej chwili przygotowywana jest dokumentacja na przepompownię i 
nieduży zbiornik  o pojemności ok. 100 m3, aby poprawić stan zaopatrzenia w wodę sołectwa 

 



Krzyżówki, Grabiny, Barany. Przygotowywana jest również dokumentacja, aby przejść na tradycyjny 
sposób uzdatniania wody, być może wówczas zwiększymy ilość dostarczanej wody. 

Pan Wójt prosi mieszkańców o rozsądek i rozwagę w poborze wody, bo w tej chwili nie jesteśmy w 
stanie zwiększyć ilości dostarczanej wody, podajemy maksymalne ilości. 

Pan Wójt wyjaśnił, że skoro jest potrzeba zamontowania dodatkowych tablic ogłoszeń, to postaramy 
się to w najbliższym czasie wykonać. 

Jeżeli chodzi o informowanie przez Energetykę o przerwach w dostawie prądu, to zapewnia, że 
postara się o tym rozmawiać z przedstawicielami  Energetyki. 

Będąc przy głosie bardzo serdecznie podziękował w imieniu własnym jak i powodzian, wszystkim 
tym, którzy przyczynili się do tego, że zebraliśmy dary dla mieszkańców dotkniętych powodzią. W 
sposób szczególny podziękował Sołtysom, którzy przeprowadzili akcję „Pomoc dla powodzian 2010”. 
Pan Wójt nadmienił, że trzy sołectwa z terenu naszej Gminy podjęły inny sposób pomocy dla 
powodzian- nie przyłączyły się do ogólnej akcji organizowanej przez naszą Gminę. 

Wójt Gminy zwrócił się do Sołtysów, aby przekazali podziękowania mieszkańcom za hojność 
okazaną powodzianom. 

Następnie Pan Wójt przedstawił bardzo szczegółową informację o przeprowadzonej akcji przez 
poszczególne sołectwa. 

Sołtys z Ignackowa poinformował, że akcję zbierania darów dla powodzian prowadził w miniony 
poniedziałek- udało się zebrać 2 tony zboża, 630 zł, jest pomoc rzeczowa  w formie pościeli, jest 100 
kostek siana i będzie słoma na taki zestaw z przyczepą. Pan Sołtys dodał, że na terenie Słubic jest 
Stowarzyszenie Ziarno, które kontaktowało się z Sołtysem,  to Stowarzyszenie prowadzi akcję 
pomocową. Pan Sołtys nadmienił, że osobiście wybiera się tam 2 lipca i zapewnia, że zgromadzone 
dary jest w stanie sam przetransportować. 

Sekretarz Gminy Pan Andrzej Rozen podzielił się swoimi wrażeniami, odczuciami z wyjazdu z 
darami na tereny dotknięte powodzią. Podkreślił, że wdzięczność tych ludzi jest ogromna, wystarczy 
na nich tylko popatrzeć, nie muszą nic mówić – dziękują za wszystko co się przywozi. 

Jeżeli chodzi o potrzeby, to dotyczą one pasz innych niż zboże. 

Radny Kalinowski Marek  również podzielił się swoimi odczuciami z wyjazdu z darami dla 
powodzian. Zdaniem Radnego, to co tam zobaczył, nie da się opowiedzieć, jest to ogrom zniszczeń. 
Radny zasygnalizował, że mieszkańcy terenów dotkniętych powodzią potrzebują materiałów 
budowlanych, aby móc wyremontować swoje domostwa; potrzebują także paszy w postaci siana. 

Sołtys z Ignackowa dodał, że mieszkańcy Ignackowa deklarują jeszcze pomoc dla powodzian po 
żniwach. 

Radny Lewandowski Zdzisław przypomniał, że mowa była o tablicach ogłoszeniowych; zaprasza do 
sołectwa Łochocin, gdzie wspólnie z Sołtysem, Radą Sołecką, sposobem gospodarczym wykonane 
zostały tablice, które są trwałe i będą bardzo długo służyć; są one bardzo proste, a jednocześnie duże 
mogące pomieścić bardzo dużo ogłoszeń. 

 



Sołtys z Ignackowa poruszył sprawę zrywania ogłoszeń, zdaniem Pana Sołtysa nawet trudno 
zauważyć kiedy to się dzieje. Dobrze byłoby gdyby takie tablice ogłoszeniowe były zamykane, to by 
rozwiązało ten problem. 

Radny Lewandowski Zdzisław zwrócił się z prośbą do Komisji Rolnej o bardzo czytelną informację 
o podziale kamienia, zarówno zakupionego w ramach środków funduszu sołeckiego, jak i pozostałej 
części zakupionej przez Gminę. 

Będąc przy głosie zasygnalizował, że w Łochocinie leci hydrant, nie można go zakręcić, prosi o 
interwencję. 

Radny Lesiński Mirosław zwrócił się z zapytaniem czy będzie prowadzony remont drogi Sumin – 
Jankowo, bo jest ona w bardzo złym stanie. 

Przypomniał także sprawę rowów, rowy nie są czyszczone, woda zalewa pola- Radny prosi o pomoc 
w rozwiązaniu tego problemu. 

Nadmienił także o problemie zgłaszanym przez mieszkańców Jankowa i Trzebiegoszcza, mianowicie 
o szkodach w uprawach rolniczych wyrządzanych przez zwierzynę leśną, również zwraca się z prośbą 
o pomoc w tej sprawie. 

Radny wnioskuje również o remont Szkoły Podstawowej w Trzebiegoszczu. 

Radny Górnicki Józef odnosząc się do poruszanych spraw dotyczących braku wody, uważa, że to co 
się dzieje jest zasługą społeczeństwa – nie oszczędzamy wody, nie interesują nas ogłoszenia, nie 
czytamy ich; zdaniem Radnego o tych sprawach trzeba rozmawiać na zebraniach wiejskich, trzeba 
mieszkańców informować, uczulać. 

Zdaniem Radnego społeczeństwo jest bardzo roszczeniowe, przykładem może być chociażby materiał 
na drogi, kilka lat temu mieszkańcy sami bardzo chętnie rozwieźli materiał, remontując drogi; teraz 
czekają aż Gmina wszystko zrobi. 

Pan Wójt wyjaśnił, że podziału materiałów na drogi dokonała Komisja Rolna, kamień został 
zakupiony w ramach środków funduszu sołeckiego. Jest również podział kruszywa betonowego. 

Odnośnie rowów, Pan Wójt przypomniał, że rowy to jest sprawa właścicieli nieruchomości, Urząd 
Gminy tylko doraźnie, o ile to jest możliwe, wykonuje naprawy melioracji, oczywiście przy dobrej 
woli Rady Gminy, że przeznacza na ten cel środki. Prace te wykonywane są korzystając z 
pracowników zatrudnionych w ramach robót publicznych. 

Sołtys z Ignackowa zwrócił się z zapytaniem czy tłuczeń betonowy jest już rozdysponowany, 
ponieważ w Ignackowie został przygotowany odcinek drogi do remontu dłuższy niż może być 
wyremontowany z materiału zakupionego w ramach środków funduszu sołeckiego.  

Sołtys z Łochocina zasygnalizowała, że zbliżają się wybory, a zdarza się tak, że patrole policyjne w 
dniu wyborów zatrzymują wszystkich, co przyczynia się do zmniejszenia frekwencji. Prosi o 
interwencję w tej sprawie. 

Pan Wójt  wyjaśnił, że Policja jest zobowiązana zabezpieczać lokale wyborcze i tym podyktowane są 
te patrole.  

 



Jeżeli chodzi o Szkołę w Trzebiegoszczu, to zdaniem Pana Wójta  musimy zabiegać o to, żeby do 
Szkoły Podstawowej w Trzebiegoszczu uczęszczało jak najwięcej uczniów, aby wskazywał na to, że 
jest to racjonalne, żeby ta szkoła funkcjonowała. Nie może być tak, że każdego roku priorytetem 
będzie remont szkół – przez  kilka lat przeznaczaliśmy wiele środków na remonty budynków 
oświatowych; tym bardziej, że szkoła w Trzebiegoszczu ma dosyć dobre warunki.  Ponadto mając na 
uwadze wnioski rodziców i możliwości, rozdzielone zostały klasy 0 i I. 

 Zdaniem Pana Wójta, w  tej chwili priorytetem musi być regulacja gospodarki wodno-ściekowej, jak i 
to, żeby poprawić sposób zaopatrzenia mieszkańców w wodę. 

 

Ad. pkt 6 

Wobec wyczerpania tematu na tym obrady XXXVI sesji Rady Gminy Lipno zakończono. 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. 
 
 
Protokolant                                                                          Przewodniczący Rady Gminy Lipno 
Żaneta Wołkowicz                                                                             Bohdan Nowak 

 


